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Skolebestyrelsen 
Ungarnsgade 13, 2300 København S 

T: 3317 5000 / E:  shorst14@gmail.com 
Skolenr. 31165 / Skolekode: 101058 / www.lps.kk.dk 

 
 
 

 
Referat af 8. ordinære møde i skolebestyrelsen skoleåret 2019/20  

 
Onsdag d. 27. maj 2020 kl. 16.30–18.30 via Microsoft Teams  
 
Til stede: Torben Vorstrup (skoleleder), René Østergaard Larsen (medarbejder rep), Camilla Castella 
(forældrerep.), Aksel Koye (forældrerep.), Sebastian Horst (SB-formand), Nicolaj Drøschler (forældrerep.), 
Ellen Mølgaard (forældrerep.) Camilla Kjøller (Souschef og referent), Sofie Erdmann (forældrerep) Tania 
Larsen (medarbejder rep) 
Ikke til stede: Laura (elevrep), Andreas (elevrep), Allan Meldgaard (forældrerep.) 
 
Referat (forventede starttider angivet i parentes) 
1.  O Godkendelse af referat fra sidste møde 

Underskrift udskydes til vi ses igen 
Sebastian 
(16.30) 

2.  O Meddelelser fra formanden 
Tirsdag kl. 16.30  afholdes en Facebook-life-stream med vores Børne- og 
Ungeborgmester Jesper Christensen hvor der er fokus på skole og 
skolebestyrelsesarbejde i denne tid. Sebastian sender link ud. 

Sebastian  
(16.35) 

3.  O  Meddelelser fra skolelederen 
Der er udsendt meddelelser til forældre og lærere ang. 9.årgang og 0. 
årgang: 
• Sidste skoledag for 9. klasserne bliver fredag d. 19.6. Tirsdag d.23.6. er 

der forskudt dimission alt efter hvad reglerne er. Der inviteres kun én 
forælder til hver elev. Hvis dette ikke kan lade sig gøre, afholdes der 
dimission i en form kun for elever. 

• Goddag til 0. klasser bliver ligeledes opdelt i mindre hold, hvor forældre 
og kommende elever kan sige goddag til deres kommende bh -lærere. 
Hvis det ikke er muligt at overholde traditionen inden ferien, gøres det 
efter sommerferien. 

Torben  
(16.40) 

4.  O Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 
Rene: De store elever er tilbage, og lærerne er glade for at komme tilbage i 
den forskudte ordning. Der foregår primært faglig undervisning, men der er 
også bevægelse og ture ud af huset. 
Tania: Der er ro blandt lærere og elever, og der bedrives faglighed ud fra de 
muligheder genåbningen giver os. 

René og Tania 
(16.45) 

5.  O Meddelelser fra elevrådsrepræsentanterne Laura og 
Andreas 
(16.50) 

6.  O/D Status på genåbning og undervisning i den nye situation 
Nedenfor er opstillet en række spørgsmål til skolen som udgangspunkt for 
punktet. Torben kunne suppleret af medarbejderrepræsentanter orientere 
bestyrelsen og besvare specifikke spørgsmål: 
 
1. Hvordan er genåbningen for 6.-9. kl. forløbet overordnet? 

Den er forløbet helt efter planen. Der er forskudt mødetid og forskudt 
hjemgangstid og dermed også forskudte frikvarterer. Der er ½ times 
pause dagligt og ingen spisepause da eleverne går senest 13.15 (8/9. kl.) 

Torben m.fl. 
(16.55) 
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2. Hvordan trives eleverne i den nye hverdag? 
Det er vores indtryk at de trives godt. De ser ligeså glade ud som før 
Coronanedlukningen, og vi har ikke flere henvendelser om manglende 
trivsel. 

3. Hvad er status på elevfravær? 
Det er mindre end tidligere. Bl.a. har der jo ikke været 
ferieanmodninger.  

4. Hvordan vurderer skolelederen kvaliteten af undervisningen? 
Vi er i nødundervisning fortsat. De unge har 22,5 time ugentlig. 
Kommunen fastsatte minimum til 5 ugtl. Lektioner, og vi har 4,25 
dagligt, hvilket er over 4 gange så højt. Mht. fag har der fra starten 
været fokus på dansk, matematik og engelsk, men efter at 
tilstedeværelsesundervisningen er tilbage, er der også fokus på flere 
andre fag. Der er dog stadig praktiske fag som ikke kan lade sig gøre. 

5. Skolen ligger godt i statistikken over hvor mange lektioner eleverne 
får, men hvad er skolens overvejelser omkring de lektioner som 
eleverne ikke får? 
Fagplanen der dækkes er:dan, eng, øvr. sprog, naturfag, kulturfag. 
Lærerne får fast skema ugtl. af Camilla K uden fag påtegnet. Dem 
lægger klassens lærere så selv ind ud fra de overordnede besluttede fag. 
Det er fag som MAD, BIL, HDS, UUV, IDR der pt. ikke læses. 
Der udtrykkes ikke bekymring for 6/7 årg idet evt. mangler i fag vil 
kunne nås inden 9. klasse. 8. årg (kommende 9. årg) kan der være 
bekymring om, og den årgang vil følges nøje fra august og frem. 

6. Hvordan fungerer rengøringen og de forskellige hygiejnetiltag, jf. 
kravene fra Sundhedsstyrelsen? 
Det fungerer, og vi følger retningslinjerne. Vi har ansat 1 ekstra til 
rengøring og hidtil haft fritidshjemmets der nu er tilbage på det, så vi 
har givet overarbejdstimer til vort nuværende personale. Lærerne er 
blevet bedt om at afspritte bordene i deres lokale. 

7. Hvordan trives personalet i den nye hverdag? Er der større fravær 
(fx pga. medarbejdere i risikogruppen)?  
Der er ikke større fravær. Vi har 1 i risikogruppen på Lilleskolen og 2 
gravide der ikke må komme iht. retningslinierne fra SST, så de laver 
fortsat fjernundervisning. Der er ikke tegn på lavere trivsel hos 
personalet. 
Er der større brug af vikarer? 
Der er større brug af vikarer da klasserne jo er delt i hold pga. 1 meters 
reglen. Iflg. foreløbige meddelser fra BUF vil det blive gjort op hvor 
meget hver skole har haft i ekstraudgifter modsvaret nedlukningstidens 
forventede forbrug. 

8. Kan bestyrelsen gøre noget i forhold til kommunikation til 
forældregruppen, inkl. kontaktforældre? 
Der er ikke brug for hjælp indtil videre. Der er flere forældre der skriver 
tilbage at de er yderst tilfredse med den information de får løbende. 
 
Der er ingen af spørgsmålene der besvares på en måde som giver 
anledning til bekymring hos bestyrelsen eller grund til at arbejde videre 
med dem. 

 
7. B Høring vedr. Fritidspædagogisk rammeaftale for KKFO’er i Kbh. 

kommune 
Vi skal beslutte hvorvidt vi laver høringssvar (se bilag) – og i så fald hvad 
der skal stå i høringssvaret, naturligvis. 
 

Sebastian 
(17.15) 
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Forældreråd og Skolebestyrelse skal have et årligt møde. Til næste valg skal 
et SB medlem være bindeled skole og KKFO 
 
Mariane der er afdelingsleder i KKFOen kommer til at deltage i SB møder 
på samme vilkår som de nuværende ledelsesrepræsentanter. 
 
SB har ingen kommentarer til bilaget, og der udarbejdes ikke noget 
hørelsessvar. Men SB glæder sig til det nye samarbejde med KKFO’en! 

8. D Status på antimobbestrategi 
Vi drøfter den nuværende antimobbestrategi med henblik på at vurdere om 
der skal ske ændringer/tilføjelser mv. I så fald nedsætter vi et udvalg der kan 
arbejde videre med at lave et konkret forslag som bestyrelsen kan tage 
stilling til på et senere møde. 
Forberedelse til punktet for alle: Læs den nuværende antimobbestrategi og 
overvej om du synes der mangler noget, eller om noget er forældet/bør 
opdateres – den ligger på lps.aula.dk under Vores skole / Trivsel: 
https://lps.aula.dk/sites/lps.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/god_trivsel_a
ntimobning_0.pdf  
 
Den nuværende mobbestrategi er en handlingsbaseret plan og beskæftiger 
sig primært med det konkrete der skal gøres i tilfælde af mobning, og man 
kunne overveje at skrive mere af den forebyggende del ind. 
 
Der foreslås at der tilføjes nogle konkrete forbedringer til strategien, det kan 
der arbejdes videre med. 
 
Drøftelsen peger henimod at der arbejdes videre med: 
 

• tydelighed på forebyggelsesindsatsen uden at blive for specifik 
• digitalmobning tilføjelser 
• hvad gør skolen når mobningen foregår udenfor skoletid og -rum 
• hvad kan forældre gøre hvis mobningen foregår uden for skolens tid 

og rum 

Vi nedsætter et lille udvalg der kan arbejde videre med de 4 områder og 
korte præcise tilføjelser: Camilla C, Tania og Sebastian 
Udvalget mødes og vender tilbage til næste møde eller efterfølgende møde. 
 

Sebastian 
(17.20) 

9.  D Drøftelse af temaet bæredygtighed 
Vi har tidligere talt om at (i hvert fald nogle i) bestyrelsen gerne vil arbejde 
for at skolen har fokus på bæredygtighed og ressourceforbrug – både i 
forhold til undervisning og skolens egen forbrug. Vi tager en åben 
diskussion herom hvor alle kan give deres synspunkter til kende. Hvis der er 
ønske om det, kan vi nedsætte et udvalg der arbejder videre med ideerne. 
 
Der udtrykkes ønske om, at bæredygtighed er et område eleverne har et 
indtryk af at de har arbejdet med både fagligt, dannelsesmæssigt og 
værdimæssigt i deres skoletid på Lergravsparkens Skole, da bæredygtighed 
vil være et element i mange beslutninger der bliver truffet både nu og i 
fremtiden.  
 
SB har mulighed for at lave principper for bæredygtighed, men de vil jo 
ikke have den store effekt hvis de bare er tekst på papir. Det bliver nævnt at 
det ikke giver mening at forældre presser et fokus igennem, hvis det skal 
fungere, skal der også være et ønske om det hos personale og ledelse. 

Sebastian 
(17.40) 

https://lps.aula.dk/sites/lps.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/god_trivsel_antimobning_0.pdf
https://lps.aula.dk/sites/lps.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/god_trivsel_antimobning_0.pdf
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Flere nævner at LPS måske kan blive tydeligere eksternt i hvordan man 
allerede arbejder med bæredygtighed på både skole- og klasseniveau. 
 
Det foreslås at Elevrådet kunne blive spurgt om at komme med input. 
 
Flere bemærker at bæredygtighed/ressourceanvendelse er at betragte som en 
grundlægende værdi – og det kunne måske være passende at se på vores 
værdigrundlag på skolen, og så i den forbindelse tænke dette tema ind. 
 
Opsamling:  
• Vi har ikke konkrete forslag, men der kan arbejdes videre med at arbejde 

med værdigrundlag, herunder formulere den værdi vi har og måske endda 
den vi ønsker at have.  

• Skolen opfordres til at gøre skolens tiltag og værdier tydeligere på 
hjemmesiden og lign. steder hvor der formidles om skolen til eksterne. 

• Vi kan påbegynde et arbejde med at revidere skolens værdigrundlag og 
det kræver at alle skolens grupper er involverede. Hertil skal nok 
nedsættes et udvalg. Formanden vender tilbage med udkast til næste 
skridt for det. 

• Det understreges flere gange at elevernes input er vigtige i debatten. Feks 
gennem elevrådene. Camilla K kontakter elevrådslærerne og beder dem 
sætte emnet på dagordnen, således at Laura og Andreas kan bidrage til 
SB’s drøftelser. 

10.  O Status på budget 
Torben orienterer om hvordan det går med budget og forbrug. Der er 
rundsendt et bilag 27. maj. 
Vi forventer at gå ud af 2020 med mindreforbrug, om end det kan være ret 
lille hvis elevtallet bliver lavere end forventet. Forbrug til dato: løn 
15.817.658. Drift: 738.063 uden energi og husleje. 
 

Torben 
(18.00) 

11.  D Input til skolebestyrelsens årsberetning 
Hvert år skal skolebestyrelsen lave en årsberetning der beskriver hvad man 
har lavet i årets løb. Vi drøfter hvad der skal med, hvorefter Sebastian laver 
udkast til næste møde. Sidste års beretninger kan ses på 
https://lps.aula.dk/sites/lps.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SB-
Beretning2018-19.pdf  
 
Der kommer et udkast fra formanden til næste møde. Som opfordrer til at 
SB overvejer at mangfoldiggøre/fremlægge årsberetningen på en ny og 
måske mere tidssvarende måde. Forslag modtages gerne på næste møde. 
 

Sebastian 
(18.10) 

12.  D/B Plan for de kommende møder 
Vi drøfter punkter til de kommende møder, se udkast nedenfor.  
 
Vi har et møde tilbage i indeværende skoleår som SB håber bliver fysisk. 
Eventuelt en kombination hvor nogle er på skolen og andre deltager via 
teams. 
 

Sebastian 
(18.15) 

13.  O Eventuelt 
Udvalget der arbejder med det kommende forældrearrangement, har 
besluttet at temaet for arrangement skal være trivsel. 
Lige nu arbejdes der henimod at arrangementet lægges i september måned, 
eventuelt virtuelt. 

Alle 
(18.20) 

https://lps.aula.dk/sites/lps.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SB-Beretning2018-19.pdf
https://lps.aula.dk/sites/lps.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SB-Beretning2018-19.pdf
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14.  D Evaluering af mødet 

Lige som sidste Teams-møde var der generelt tilfredshed med den måde 
mødet forløb på. 
 

Sebastian 
(18.25) 

15.  O Sager vedrørende enkeltpersoner 
Skolen søger tre lærere, en pædagog og 4 barselsvikarer 
 

Torben 
(18.30) 

O: Orientering  D: Debat B: Beslutning 
 
 
Kommende møder og indhold 
Revideret 23. maj 
24/6:  Beretning. Planlægning af skolens fødselsdag. Mødeplan næste skoleår. Status på principper for 

klassesammenlægninger. 


